
Iktatószám:        /2016. 
Jegyzőkönyv 

 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 

2016. június 28. napján 
megtartott üléséről 

 
Jelen vannak:  
 
Kalcsó Istvánné polgármester 
Rákócziné Tripon Emese alpolgármester 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka képviselő 
Tarján István képviselő 
Finna Sándor képviselő 
Csumpilla Csaba képviselő 
dr. Medgyaszai László jegyző 
 
Feladatfelelősök 
Csoportvezetők 
Intézményvezetők 
 
Javasolt napirendi pontok: 
 

1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
3) 2016. évi költségvetési rendelet módosítása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
4) Feladat ellátási szerződés megtárgyalása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
5) Mobilitási Hét megszervezése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
6) Pályázatok áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
7) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 

 
Zárt ülés: 
 

Békés Megyéért kitüntetés megtárgyalása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 

Kalcsó Istvánné köszönti a jelenlévőket, megállapítja a határozatképességet és ismerteti a javasolt 
napirendi pontokat. A tegnapi Bizottsági ülésen olyan döntés született, mely szerint a feladatellátási 
szerződés kérdéskörét ne tárgyalják. 



Ennek megfelelően javasolja, hogy e napirendet vegyék ki a tárgyalandó ügyek közül és vegyenek 
fel egy egyesülethez való csatlakozásról szóló anyagot. 
Tekintettel arra, hogy a Bizottsági ülésen nem volt javaslat a kitüntetésre javasolja, ne tartsanak zárt 
ülést. 
A fentiek mellett javasolja Csumpilla Csaba képviselőt felkérni a jegyzőkönyv hitelesítésére.  
 
Javaslatát a jelen lévő képviselők elfogadják és az ülés napirendjét a következők szerint állapítják 
meg: 
 
Napirendi pontok: 
 

1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
3) 2016. évi költségvetési rendelet módosítása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
4) Mobilitási Hét megszervezése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
5) Pályázatok áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
6) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 

 
1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné rövid tájékoztatást nyújt a két ülés között történt eseményekről és az átruházott 
hatáskörben hozott döntésekről. 
Köszöntötték a pedagógusokat, részt vett a Kaláris Alapfokú Intézmény záró rendezvényén, 
melynek keretében egy emléktáblát avattak. 
Kistérségi ülés volt, amelyen a zárszámadást és a pénzmaradványt vitatták meg. 
A gyulai polgármesterrel egyeztetett egy a gyulai járás részére elkülönítendő pályázati keretről. A fő 
cél a turizmus fejlesztése, egy rész fordítható csak vállalkozásokra. Olyan célokat határoztak meg, 
amelyek megvalósíthatóak. 
Vasúti egyeztetésen vettek részt, jelentős változások következtek be, a korábbi elképzelésekhez 
képest egy egészen más műszaki tartalom lenne megvalósítva. Ezek a változtatások egyrészt 
kedvezőek, másrészt hátrányosak. A munkálatok megvalósítása – várhatóan – 2017 év elején indul 
el. 
Megkereste a Kőrösi Vízgazdálkodási Társulat két munkatársa, felvázoltak egy lehetőséget, amely 
az önkormányzat tulajdonában lévő csatornák átvételére vonatkozna. Vállalnák a munkák 
elvégzését, közmunkások bevonása mellett. Valójában soha nem foglalkoztak ezzel a kérdéssel, 
most viszont nevesítik is, hogy a Társulat használja ezeket a műveket. Javasolja, hogy fogadják el 
az ajánlatot és adják át a csatornákat a Társulat kezelésébe. 
Részt vett egy DAREH ülésen, de érdemi döntéseket határozatképtelenség miatt nem tudtak hozni. 
Jelenleg a szolgáltatás biztosított és amint friss információk állnak rendelkezésükre, visszatérnek a 
döntéshozatalra. 



A tegnapi napon bizottsági ülés volt, ahová Lempert Lászlót – a földtulajdonosok képviselőjét – is 
meghívták. 
 
Egyebekben kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatot hozzák: 
 

75/2016. (VI.28.) számú határozat 
beszámoló a két ülés között történt eseményekről és tett intézkedésekről, 
valamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a két ülés között történt eseményekről és 
tett intézkedésről, valamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló 
beszámolót elfogadja azzal, hogy a külterületi csatornák kezelését átadja a Kőrösi 
Vízgazdálkodási Társulat (Gyula, Munkácsy u. 19.) részére. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatot hozzák: 
 

76/2016. (VI.28.) számú határozat 
a lejárt határidejű határozatokról szóló beszámolóról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról és az 
átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló beszámolót elfogadja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
3) 2016. évi költségvetési rendelet módosítása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Szelezsán Zsolt ismerteti a Bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné rövid tájékoztatást nyújt az önkormányzat anyagi helyzetéről. 
 
Szakmándi Lászlóné részletesen ismerteti az előterjesztésben foglaltakat és a módosítás indokait. 
 
Kalcsó Istvánné kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatot hozzák: 
 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 
9/2016.(VI.29.) számú önkormányzati rendelete 

Kétegyháza Nagyközség Önkormányzata  
2016. évi költségvetéséről szóló 1/2016.(II.19.) számú rendelet módosításáról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
4) Mobilitási Hét megszervezése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 



 
Szelezsán Zsolt ismerteti a Bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatot hozzák: 
 

77/2016. (VI.28.) számú határozat 
a Mobilitási Hét megszervezéséről 
Kétegyháza Nagyközség képviselő-testülete csatlakozik az Európai Mobilitási Hét-hez, 
felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
6) Pályázatok áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Szelezsán Zsolt ismerteti a Bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné: A bizottsági ülésen tárgyaltak a külterületi utak rendbetételére irányuló 
pályázatról, amelynek sikeressége érdekében be kell vonni a gazdákat is. Pontos információik 
nincsenek, de amint megjelenik a kiírás, megteszik a szükséges lépéseket. 
 
Ezt követően tájékoztatja a képviselő-testületet a benyújtott pályázatokról, melyek döntéshozatalra 
várnak. 
A Bethlen Gábor Alapítványtól 1 millió forintot nyertek, melyet a Pogácsa Fesztiválra fordítanak, 
ahol augusztus 14-én a külhoni magyarokkal való kapcsolattartást mutatják be. 
 
Az energetikai pályázatokkal kapcsolatban tájékoztatást nyújt a néhány órával ezelőtti 
információkról. Egyeztetéseket folytatott. Két önálló pályázatot lehet benyújtani, ezekhez 
egyenként 100-100 ezer forintot kell rendelni, amely az energetikai tanulmány díja. Úgy véli, ezt az 
összeget fel kellene vállalni, mivel egyértelműen ez a település hosszú távú érdeke.  
 
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet 
a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

78/2016. (VI.28.) számú határozat 
a pályázatokról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a folyamatban lévő pályázatokról szóló 
tájékoztatót elfogadja azzal, hogy 
- az energetikai pályázathoz szükséges energetikai tanúsítványokhoz 100-100 ezer 
forint + Áfa összeget biztosít. 
A képviselő-testület felkéri és felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések 
és jognyilatkozatok megtételére. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt az útpályázat megvalósításáról. A kivitelező szépen halad és 
néhány napon belül be is fogja fejezni a munkát. 
A járda a Nap utcánál megépült, most a Legelő sor van folyamatban, hamarosan a teljes projekt el 
fog készülni. 
Sajnos az időjárás kicsit visszavetette a munkát, de tartani fogják a vállalt határidőt. 



 
7) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt a kezdeményezésről, majd - kérdés, hozzászólás nem lévén -, 
szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú 
igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

79/2016. (VI.28.) számú határozat 
egyesületi csatlakozásról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete tagsági jogviszonyt létesít a NAPKÖR 
Társadalmi Innovációs Egyesülettel (Gyula, Petőfi tér 3. 5700), egyben felhatalmazza 
a polgármestert, hogy az egyesületi tagság iránti írásbeli felvételi kérelmet aláírja, és azt 
benyújtsa az egyesület elnökségének. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges jognyilatkozatok 
megtételére, illetve Kétegyháza Nagyközség képviseletére. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
Kalcsó Istvánné tájékoztatja a képviselő-testületet a Víziközmű Társulat kéréséről, amely 1 millió 
forintról szól, és a kamatokat, valamint a működési kiadásokat fedezi. Erre vonatkozóan 
megállapodással rendelkeznek, így elsőként ellenőrzik a kérés megalapozottságát, majd átutalják a 
megállapított összeget. 
Az önkormányzatot terhelő érdekeltségi hozzájárulást megfizették, így ebben a témában tartozásuk 
nincs. 
Sajnos a kintlévőség nagyon sok, így kéri a lakosokat, fizessék meg a megállapított összegeket, 
hiszen e nélkül nem tudják lezárni a projektet. Ezzel kapcsolatban felhívja a figyelmet, hogy a 
Hivatal mindenképpen be fogja hajtani a hátralékokat. Minden érintettnek meg kell fizetnie a 
tartozást, nem fogadható el, hogy egyik lakos fizet, míg a másik nem. Sajnos a rákötések aránya sem 
megfelelő, amelyet a talajterhelési díj kivetésével kell szankcionálni. Ennek összege rendkívül 
magas, így mindenképpen ajánlott eleget tenni a rákötési kötelezettségnek. A díj visszamenőlegesen 
vethető ki, így akár százezres nagyságrend is jelentkezhet egy-egy kötelezettnél. 
 
Ezt követően kitér az egyéb adónemekre is, hiszen itt is tapasztalható a hátralékok felhalmozódása, 
amelyeket a Hivatal be fog hajtani a lakosoktól. A hátralékos adósok listáját július hónapban közzé 
fogják tenni. 
Kéri a képviselőket, segítsék a tájékoztató munkát. 
 
Rákócziné Tripon Emese újólag kéri, tegyék közzé az adóslistát. 
 
Szelezsán Zsolt a járdaépítéssel kapcsolatban jelzi, hogy a járda és az út között néhány helyen 
nincs feltöltve a terep. Kérdezi, hová kerülnek a régi járdalapok? 
Egyetért azzal, hogy a nem fizető lakosok listát tegyék közzé, de pontos és megalapozott összegek 
kerüljenek nyilvánosságra, mert a téves információ közlése komoly problémát okozhat. 
 
Kalcsó Istvánné: A járda melletti terület igazítása folyamatosan történik az időjárás függvényében. 
A felszedett járdalapokat az Úttörő utcai telephelyre szállították, ezek lerakásáról egyeztetni fognak 
a képviselőkkel. 
Sajnos sok gond van a közterületi fűnyírással, a lakosok nem igazán működnek közre, a 
közmunkások folyamatosan dolgoznak, de lassan haladnak. 
 



Csumpilla Csaba kéri, hogy a benzinkút előtt a buszmegálló oldalán kellene egy járda, mivel 
nagyon balesetveszélyes, hogy az úton sétálnak a diákok. 
A Névtelen utcában is gondok vannak, hiába töltik az utakat, folyamatosan jelentkeznek a kátyúk. 
Kéri, hogy a Kossuth utcában elkészített új aszfaltot védjék súlykorlátozó táblákkal. 
 
Kalcsó Istvánné: A buszmegálló környékével kapcsolatban elmondja, hogy megvizsgálják a 
felvetést, de a szakemberek nem javasolták a járda építését, mivel az legalább annyira veszélyes. A 
Névtelen utcába követ lehet vinni, más megoldást nem lát erre a problémára. 
 
Tarján István jelzi, hogy a Nap és a Batthyány utcák kereszteződésében egy karó lóg ki, amely 
balesetveszélyes. 
 
Rákócziné Tripon Emese felveti, hogy egyes kereszteződések beláthatatlanok a növényzet miatt. 
Kéri, vizsgálják ezt meg és tegyenek lépéseket a közlekedés biztonsága érdekében. 
Sajnálatosnak tartja, hogy a KRESZ táblákat ellopják, javasolja kamerákkal figyeltetni ezeket a 
területeket. 
Jelzi, hogy a Szabadságtelepen egy kóbor kutya van, kéri ezt befogni. 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt a nyári diákmunkáról. Két turnusban fogják foglalkoztatni a 
fiatalokat, a minimálbér 6 órára eső részét kapják a dolgozók. 
Újabb létszámfeltöltés valósult meg a közfoglalkoztatásban, de még további üres álláshelyek 
vannak. Fontos, hogy aki nem vállalja a munkát, mindenféle ellátásból ki fog kerülni. 
Több helyen tapasztalta, hogy a lakosok járműveket tárolnak a közterületeken. Ez sérti a helyi 
rendeletben foglaltakat, másrészt nagyon veszélyes közlekedési helyzetet teremt. Tönkreteszik a 
felázott útpadkát, jelentős kárt okozva ezzel. 
Kéri a jegyzőt, intézkedjen a kereszteződéseket eltakaró növényzet eltávolítása iránt. 
A kutyák befogását folyamatosan végzik, kéri a munkatársakat, igyekezzenek ezt a problémát 
megoldani. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka kéri, szólítsák fel a lakosokat a házszámtábla pótlására. 
 
Kalcsó Istvánné köszönti az egészségügyi és a közszférában dolgozókat. 
 
Finna Sándor a nemzetiségi önkormányzat nevében külön köszönti a közszolgákat. 
 
Kalcsó Istvánné egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén megköszöni a munkát és bezárja az ülést. 
 
 

Kalcsó Istvánné      dr. Medgyaszai László 
polgármester        jegyző 

 
 
 

Csumpilla Csaba 
képviselő 


